
Protokół Nr XX/2020
z XX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 30 stycznia 2020 roku

w sali Urzędu Miejskiego Stary Rynek 1.

Sesja rozpoczęła się o godzinie 14.00, a zakończyła o godzinie 20.15. 

Ustawowa liczba Radnych - 21
Obecnych na Sesji              - 21

Porządek obrad przed zmianami:
1. Otwarcie obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.

3. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Miejskiej.

4. Propozycje  pozyskania  środków  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska
i Gospodarki Wodnej w Łodzi dla Miasta Łowicza w 2020 roku.

5. Interpelacje i zapytania.

6. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie miedzy Sesjami.

7. Przyjęcie przez Radę Miejską w Łowiczu wniosków Komisji Społecznej.

8. Sprawy różne - dyskusja.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu  Miasta Łowicza na 2020 rok.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie
przez Zakład Gospodarki Mieszkaniowej w Łowiczu kolejnych umów najmu lub dzierżawy za-
wartych na czas oznaczony z tymi samymi stronami, których przedmiotem są te same nierucho-
mości znajdujące się w zasobach Gminy Miasta Łowicza, pozostające w administracji tej jed-
nostki organizacyjnej.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewi-
zyjnej Rady Miejskiej w Łowiczu na 2020 rok.

12. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Łowiczu i Komisji Rady Miejskiej w Łowi-
czu na 2020 rok.

13. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.

14. Zakończenie obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Porządek obrad po przyjętych zmianach:

1. Otwarcie obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
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2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.

3. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Miejskiej.

4. Interpelacje i zapytania.

5. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie miedzy Sesjami.

6. Sprawy różne - dyskusja.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok wraz
z autopoprawką. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zakład Gospo-
darki  Mieszkaniowej  w Łowiczu  kolejnych  umów najmu lub  dzierżawy zawartych  na  czas
oznaczony z tymi samymi stronami, których przedmiotem są te same nieruchomości znajdujące
się
 w zasobach Gminy Miasta Łowicza, pozostające w administracji tej jednostki organizacyjnej.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy  Komisji Rewizyjnej Rady
Miejskiej w Łowiczu na 2020 rok.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.

11. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Łowiczu i Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu na 2020
rok.

12. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.

13. Zakończenie obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1.
Otwarcia  obrad  XX  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady  Henryk
Zasępa. 
Powitał  Radnych oraz zaproszonych gości:  Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego,
Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana  Bogusława  Bończaka,  Sekretarza  Miasta  Panią  Marię
Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, Naczelników Wydziału, Dyrektorów
jednostek  organizacyjnych  miasta,  Radcę  Prawnego  Panią  Jolantę  Służalską-Mrożewską,
pracowników Urzędu Miejskiego.

Burmistrz  Miasta  Łowicza  Krzysztof  Kaliński  wraz  z  Przewodniczącym  Rady  Miejskiej
Henrykiem  Zasępą  złożyli  podziękowania  dla  uczniów  i  ich  opiekuna  z  zespołu  Szkół
Ponadpodstawowych nr 3 za pomoc przy  zorganizowaniu Wigilii Miejskiej.

Burmistrz  Miasta  Łowicza  Krzysztof  Kaliński  wraz  z  Przewodniczącym  Rady  Miejskiej
Henrykiem Zasępą wręczyli  dyplomy i pogratulowali stypendystom w następujących kategoriach:
artystyczne,  dziedzina  Muzyka,  sportowe  za  osiągniecia  wysokich  wyników  sportowych,  we
współzawodnictwie  międzynarodowymi  i  krajowym  w  2019  roku,  nagrody  sportowe  dla
zawodników  za  osiągnięcie  wysokich  wyników  sportowych,  we  współzawodnictwie
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międzynarodowych  i  krajowym  w  2019  roku,  wyróżnienia  dla  zawodników  za  osiągnięcie
wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie międzynarodowych i  krajowym w 2019
roku,  nagrody  sportowe  dla  trenerów  za  osiągnięcie  wysokich  wyników  sportowych  we
współzawodnictwie międzynarodowych i krajowym w 2019 roku.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych
jest 21 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad.2
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że proponowany porządek obrad XX
Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  wpłynęło  pismo  Pana  Wojciecha
Miedzianowskiego Prezesa Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Łodzi w sprawi , że nie będzie mógł  uczestniczyć  w obradach sesji i prośbę o uwzględnienie 
 w  programie  kolejnej  sesji  możliwości  przedstawienia  aktualnej  oferty   na  dofinansowanie
inwestycji z zakresu ochrony środowiska.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że jest kworum i zaproponował głosowanie w sprawie
zdjęcia  z  porządku obrad  pkt.  4  „Propozycje  pozyskania  środków z  Wojewódzkiego  Funduszu
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi dla Miasta Łowicza w 2020 roku”

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”. 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
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18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt Propozycje pozyskania środków
 z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi  dla  Miasta
Łowicza w 2020 roku został zdjęty z porządku obrad jednogłośnie

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wpłynęły pisma Burmistrza Miasta Łowicza
o wprowadzenie do porządku obrad:
1. autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok,
2. projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020- 2033.

( Pisma stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zarządził 5 minut przerwy. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 14:30 i zakończyła o godzinie 14:41.
Po przerwie. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  jest  kworum  i  zaproponował  głosowanie
wprowadzenia do porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu
Miasta Łowicza na 2020 rok.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”. 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
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16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że autopoprawka do projektu uchwały w sprawie
zmian budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok została wprowadzona jednogłośnie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  jest  kworum  i  zaproponował  głosowanie
wprowadzenia  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej na lata 2020- 2033.

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski „wstrzymał się” od głosu.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”. 
8. Radny Łukasz Jażdżyk „wstrzymał się” od głosu. 
9. Radna Zofia Kroc „wstrzymała się” od głosu. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta „wstrzymał się” od głosu.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz „wstrzymał się” od głosu.
15. Radny Michał Trzoska nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski „wstrzymał się” od głosu.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik „wstrzymał się” od głosu. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek „wstrzymał się” od głosu.

10 „za”, 1 „przeciw”, 9 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że  większością głosów projekt uchwały nie został
wprowadzony do porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, że wpłynęła uchwała Komisji Skarg, Wniosków
i Petycji w sprawie wydania opinii w sprawie petycji. W związku z tym wnosi o wprowadzenie do
porządku obrad dzisiejszej Sesji Rady projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  Projekt
uchwały został przekazany Radnym.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  jest  kworum  i  zaproponował  głosowanie
wprowadzenia do porządku obrad  projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki „wstrzymał się” od głosu. 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta „wstrzymał się” od głosu. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że projekt  uchwały  został  wprowadzony  do
porządku obrad większością głosów. 

Radny Robert Wójcik w imieniu Klubu” Łowickie.pl” zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad
polegającej zdjęciu z porządku obrad punktu „Przyjęcie przez Radę Miejską w Łowiczu wniosków
Komisji Społecznej”.
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W dyskusji  wzięli  udział:  Radny Robert  Wójcik,  Radny Leszek  Plichta,  Radny Jakub Wolski,
Radny Jacek Wiśniewski, Radna Zofia Wielemborek, Radna Zofia Kroc, Radny Krzysztof Olko,
Radny Paweł Pięta, Radny Lech Aniszewski, Radna Wiesława Gębura, Burmistrz Miasta Łowicza
Krzysztof Kaliński, Pani Urszula Markowicz Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zarządził 5 minut przerwy. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 15:09 i zakończyła o godzinie 15:15.
Po przerwie. 

W dalszej  części dyskusji wzięli udział: Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa, Radny
Robert Wójcik, Burmistrz Miasta Łowicza Krzysztof Kaliński.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie zmiany porządku obrad polegającej  na  zdjęciu z porządku obrad punktu „Przyjęcie
przez Radę Miejską w Łowiczu wniosków Komisji Społecznej. 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski nie brał udziału w głosowaniu.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik nie brał udziału w głosowaniu.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „przeciw”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „przeciw”. 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”. 
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”. 
10. Radny Krzysztof Olko głosował „przeciw”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „przeciw”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „przeciw”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „przeciw”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „przeciw”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

12 „za”, 7 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  z  porządku  obrad  został   zdjęty   większością
głosów punkt „Przyjęcie przez Radę Miejską w Łowiczu wniosków Komisji Społecznej”.

Ad. 3
Protokół z XIX Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, protokół z XIX Sesji
Rady Miejskiej w Łowiczu został przyjęty bez zmian.

Ad. 4 
Interpelacje i zapytania.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  poinformował, że odpowiedzi na interpelacje
i zapytania zostały udzielone w terminie. 

Radny Robert Wójcik w imieniu  Klubu Radnych „Łowickie.pl”  złożył zapytanie dot. robót
konserwacyjnych w drzewostanie miasta wykonywanych na przełomie 2019-2020 roku.

(stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik złożył zapytania:

 kiedy rozpocznie się budowa ul. Dziewiarskiej i pobocza przy ul. Kaliskiej?
 jakie działania podejmuje miasto celem powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej i Rady Po-
żytku Publicznego?
 na jakim etapie jest inwestycja pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej na ul. Czajki”?
 kiedy będzie dokończona kanalizacja w ul. Lnianej?

(stanowią załączniki)

Radny  Tadeusz  Żaczek  złożył  zapytanie:  czy  w  przyszłości  przewiduje  się  modernizację
oświetlenia ulicznego w ul. Podrzecznej polegającej na ujednoliceniu opraw po obydwu stronach
ulicy (proszę podać przybliżoną ilość lat).

(stanowi załącznik)

Radna  Zofia  Wielemborek  zgłosiła  interpelacje  w  sprawie  umieszczenia  skrzynki  z  napisem
„Mam pomysł”.

(stanowi załącznik)

Ad. 5
Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.

(stanowi załącznik)
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Radna Zofia Kroc  zapytała,  kiedy planowane jest rozpoczęcie budowy drogi od ul. 1 Maja do
wiaduktu  i czy mieszkańcy ul. Magazynowej otrzymali odszkodowania za wywłaszczone działki.
Kiedy rozpoczną  się  prace  dotyczące  montażu  podestu  jeżdżącego  w Urzędzie?  Czy znane  są
wyniki badań natężenia hałasu na ul. Bolimowskiej? 
Radny  Jakub  Wolski  zapytał  czy  zostały  wypłacone  odszkodowania  dla  mieszkańców
ul. Bolimowskiej. Poprosił o informację w sprawie oczyszczalni, którą planuje pobudować Maspex.
Wyraził  zdziwienie,  że  Radni  nie  zostali  poinformowani,  że  w  dniu  22  listopada  2019  roku
wpłynęło  do  Urzędu  Miejskiego   zapytanie  o  warunki  budowy  oczyszczalni  na  terenie  firmy
Maspex. Zapytał Przewodniczącego Rady Miejskiej Henryka Zasępę czy wiedział o tej inwestycji. 
Poprosił o informacje w sprawie procesów z firmą Control Proces.
Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa poinformował, że żadnego pisma w tej sprawie
nie otrzymał. 
Radny  Robert  Wójcik  pogratulował  Burmistrzowi  pozyskania  środków  z  Funduszu  Dróg
Samorządowych na przebudowę ul. Dziewiarskiej i ul. Kaliskiej oraz ul. Młodzieżowej. Zapytał,
czy wiadomo o jaką kwotę wzrosną opłaty za wywóz śmieci.  Poprosił  o  informację  dotyczącą
spotkania w sprawie podwyżek płacy minimalnej w oświacie. 
Poprosił  o  informacje  w sprawie procesów z firmą Control  Proces.  Czy spotkanie  w Miejskim
Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji  w Kole dotyczyło  firmy Control  Proces,  jeśli  tak jakie są
ustalenia ze spotkania.
Stwierdził, że Radni dowiedzieli się o planach budowy oczyszczalni ścieków przez  firmę Maspex
z mediów. Poinformował, że otrzymał dokumenty w związku ze złożonym wnioskiem o udzielenie
informacji publicznej. Otrzymał również odpowiedź na petycję złożoną w dniu 24 stycznia 2019
roku która  została złożona w sprawie sprzeciwu budowy oczyszczalni ścieków w Łowiczu. Radni
Rady  Miejskiej  wykazali  dobrą  wolę  pozwalając  na  rozbudowę  zakładu  Agros  Nova  oraz
wprowadzenie  firmy  Maspex  do  Łódzkiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej.  Stwierdził,  że
w związku z planami  budowy oczyszczalni ścieków przez Maspex,  modernizacja oczyszczalni
miejskiej jest przeszacowana. Okoliczni mieszkańcy obawiają się, że po wybudowaniu zakładowej
oczyszczalni   dojdzie  do  zaburzenia  okolicznego  ekosystemu.  Spowodować  to  może  również
spadek cen nieruchomości w tej okolicy. Odczytał odpowiedź na petycję. ( stanowi załącznik)
Radny Jakub Wolski  odczytał pismo mieszkańców ul. Kresowej. Zapytał czy kwota 300 000 zł
wystarczy na wykonanie nawierzchni na tej ulicy. 
Burmistrz Miasta Krzysztof Kaliński poinformował, że prace przy budowie dróg dojazdowych
rozpoczną się w lutym tego roku. Podest dla niepełnosprawnych  zostanie  wykonywany w lutym
bieżącego  roku.  Większość  osób  otrzymała  odszkodowania  przy  ul.   Magazynowej.  Badania
natężenia hałasu są częściowo opracowane, ale kompletne wyniki urząd otrzyma w połowie lutego
2020  roku.  W  sprawie  odszkodowań  dla  mieszkańców  ul.  Bolimowskiej  miasto   wystąpiło  z
odwołaniem  do  Ministra  Rozwoju.  Minister  może  zatwierdzić  decyzję  wojewody  lub  wezwać
Urząd  Wojewódzki  do  przygotowania  nowych  operatów.  Mieszkańcy  wywłaszczonych
nieruchomości mogą wystąpić do miasta o 70% odszkodowania stwierdzonego przez rzeczoznawcę
Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi.
 Miasto pracuje nad wydaniem decyzji administracyjnej w sprawie oczyszczalni Agros Nova. Na
podstawie art. 110 Kodeksu postępowania administracyjnego Burmistrz musi zachowa
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 bezstronność.  Obecnie  badana  jest  zgodność  z  planem zagospodarowani  przestrzennego.  Jeśli
będzie  zgodność  z  planem  to  będzie  potrzebny  raport  oceny  oddziaływania  na  środowisko  i
wówczas będzie możliwy udział społeczeństwa.
Umowa na budowę części ściekowej z firmą Fambud musiała podpisana. Ogłoszony został przetarg
na cześć osadową. Ścieki, które płyną z Agros Nova wpłynęły by na tą cześć oczyszczalni, która nie
będzie remontowana ze względu na brak środków. 
W ostatnim czasie  były  dwie  rozprawy z Control  Proces  jedna  w Krakowie  i  druga  w Łodzi.
Rozprawa w Krakowie jest z pozwu miasta przeciw Control Proces i dotyczy gwarancji zapłaty.
Control  Proces  nie  zapłacił  za  należną  cześć  gwarancji  zapłaty.  Na  rozprawie  nie  stawili  się
świadkowie ze strony Control Proces. W Łodzi była to druga rozprawa, na której przesłuchiwani
byli świadkowie, którzy nie stawili się na pierwszej rozprawie. Rozprawa została przeniesiona na
kolejne posiedzenie w dniu 1 czerwca w godzinach 8.30 -15.00. Będą przesłuchiwani świadkowie
powołani przez miasto – łącznie 9 osób. Miasto wystąpiło do Prokuratora Generalnego w sprawie
zabezpieczenia gwarancji należytego wykonania umowy. 
Poinformował,  że  na  wykonanie  nawierzchni  na  ul.  Kresowej  kwota  300 000  zł  jest  nie
wystarczająca, zostaną dołożone środki z wolnych środków.  
Opłaty za odpady wzrosną do około 30 zł od osoby. 
Płace minimalne w oświacie zostały podniesione do kwoty 2600 zł
W Kole  rozmawiano  z  miastem Jarocin.  Łowicz  jest  jednym  z  trzech  miast,  w których  firma
Control Proces nie wykonała umowy. 
Pan  Janusz  Michalak  Dyrektor  Zakład  Usług  Komunalnych poinformował,  że  w  dniu
17 września  2018  roku  wpłynął  wniosek  Agros  Nova  o  możliwość  dostarczania  ścieków
o sumarycznej ilości maksymalnej dobowej 5 000 m3. Stwierdził, że oczyszczalnia miejska nie jest
przeszacowana. Obecnie oczyszczalnia przyjmuje około 8 000 m3 na dobę. Pozwolenie na budowę
przewiduje 13000 m3 ścieków na dobę. Nie było podstaw do rezygnacji z modernizacji oczyszczalni
ścieków  ze  względu  na  planowaną  budowę  oczyszczalni  przez  Agros  Nova.  Póki  co  nie  ma
pewności,  że  ta  inwestycja  powstanie.  W  drugim  etapie  modernizacji  miejskiej  oczyszczalni
planowana jest modernizacja części osadowej. Jeśli oczyszczalnia w Agros Nova powstanie można
rozważyć zmniejszenie kolejnego etapu modernizacji oczyszczalni miejskiej.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych  poinformował,  jeśli  chodzi
o procedurę  administracyjną  wydania  pozwolenia  o  środowiskowych  uwarunkowaniach   to  w
dniach od 22 listopada 2019 roku do 10 stycznia 2020 roku trwało uzupełnianie złożonego wniosku
przez wnioskodawcę. W dniu 10 stycznia 2020 roku wszczęte zostało postępowanie.  Obecnie trwa
przygotowanie oceny. Dalsza ocena będzie zależała od treści przygotowywanej decyzji. 
Radny  Michał  Trzoska zapytał  o  środki  otrzymane  z  Fundusz  dróg  samorządowych  na
ul. Młodzieżową.  W  2019  roku  miasto  otrzymało  na  tą  inwestycję  środki,  następnie   miasto
wycofało się z tego. Poprosił o wyjaśnienie tej sytuacji. Zapytał, czy miasto w związku z tym coś
straciło.
Radny Lech Aniszewski zapytał, czy zostały zakupione oczyszczacze powietrza i rozdysponowane
po  jednostkach  oświatowych.  Zapytał,  czy  zostanie  przełożona  kostka  przy  wjeździe  na
ul. Zachodnią. Zapytał o wiatę autobusową i ławki  na ul. Łęczyckiej przy ul. Miodowej. Zapytał,
czy w związku z Apelem Rady Miejskiej Zakład Usług Komunalnych przelał jakieś środki na konto
Urzędu Miasta. Co zostało ustalone na spotkaniu w sprawie budownictwa komunalnego. Stwierdził,
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że Burmistrz powinien wstrzymać się z wynajmowaniem  lokali w budynku Urzędu Miejskiego
w Al. Sienkiewicza, do czasu wypracowania opinii przez zespół roboczy do spraw budowy żłobka
miejskiego w Łowiczu. 
Stwierdził, że modernizacja oczyszczalni w tym etapie została zaprojektowana z uwzględnieniem
ścieków z Agros Nova. Jeśli ilości ścieków spadnie po wybudowaniu oczyszczalni przez Agros
Nova, okaże się, że oczyszczalnia ścieków jest przewymiarowana i będzie generować koszty. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa poinformował,  że  pismo  o  oczyszczaczach
powietrza przedstawi na początku spraw różnych. 
Radny Krzysztof Janicki zapytał, czy po wydaniu decyzji administracyjnej Rada Miejska otrzyma
informację o podjętej decyzji. Jeśli tak to poprosił o zorganizowanie spotkania Radnych z prezesem
Agros Nova.
Radny Lech Aniszewski zapytał,  dlaczego rada miejska nie została poinformowana o złożeniu
wniosku przez  Maspex.  Dlaczego nie  został  podpisana umowa intencyjna  z  Agros  Nova przed
podpisaniem umowy z Fambudem, która zabezpieczałaby interes miasta  (zysk z odprowadzania
ścieków przez Agros Nova)?  
Burmistrz Miasta Krzysztof Kaliński poinformował, że ul. Młodzieżowa została zgłoszona do
programu, który obecnie jest u premiera. W związku ze zmianą projektu na przebudowę tej ulicy
szukane są rozwiązania, żeby otrzymać środki zewnętrzne. Póki co miasto nic nie straciło. Zostało
zamontowane  12  oczyszczaczy  powietrza  w  przedszkolach  miejskich   i  żłobku.  Kostkę  na  ul.
Zachodniej  przełoży  Zakład  Utrzymania  Miasta  po  wykonaniu  zaplanowanych  zadań.
Poinformował,  że na sesji  w lutym lub marcu zostanie  wprowadzona do budżetu miasta  kwota
50 000 zł, na wykonanie dokumentacji na budowę bloku komunalnego przy ul. Kwiatowej. Póki co
Komisja  
w sprawie  budowy  żłobka  nie  podjęła  decyzji.  Zorganizowane  zostanie  spotkanie,  na  którym
ustalimy  co  dalej.  Poinformował,  że  w  sprawie  oczyszczalni  Agros  Nova  toczy  się  obecnie
postępowanie administracyjne. Nie ma możliwości podpisania umowy intencyjnej. Miasto nie ma
możliwości zmniejszenia wielkości inwestycji, gdyż groziłoby to zerwaniem umowy o dotacje
 z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i  Gospodarki Wodnej  w Warszawie.  Nie było
możliwości zmniejszenia zakresu inwestycji  przed podpisanie umowy z „Fambudem”, gdyż taki
zakres  był  ujęty  w  rozstrzygniętym  przetargu.  Stwierdził,  że  przekaże  Radnym  informację  jak
zostanie wydana decyzja administracyjna w sprawie budowy oczyszczalni Agros Nova.
Pan Janusz Michalak Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych poinformował, że stan środków
pieniężnych w Zakładzie Usług Komunalnych na 31 grudnia 2019 roku wynosił 1 760 574,92 zł
z tego w kasie 2 824,60 zł a na koncie 1 757 750,32 z czego 8 300 zł to wadium. Zakład Usług
Komunalnych płaci do Urzędu Miasta podatek od nieruchomości w wysokości 1 609 931 zł oraz
16 000 zł  tytułem trwałego zarządu.  Za środki od odbiorców ZUK dostarcza  wodę i oczyszcza
ścieki.  Wcześniej  Zakład  Usług  Komunalnych  ze  swoich  środków  nie  prowadził,  żadnych
inwestycji,  wszystkie  były  finansowane  z  budżetu  miasta.  Miasto  prowadzi  inwestycję  wodno-
kanalizacyjne, gdy buduje nowa ulice lub w trakcie przebudowy ulicy. W 2019 roku na ul. Czajki
wydano  około  1 200 000  zł,  na  wodociąg  w  ul.  Strzeleckiej  około  1 000  000,  wymiana
napowietrzenia w komorach nitryfikacji około 800 000 zł. ZUK jest na etapie projektowani sieci na
ul. Poznańskiej, ul. Filtrowej, Seminaryjnej,  Ułańskiej.
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Radny Michał  Trzoska zapytał,  ile  projektów rocznie  może gmina  złożyć  do Funduszu Dróg
Samorządowych i ile projektów złożono w 2019 roku i w 2020 roku.
Burmistrz Miasta Krzysztof  Kaliński gmina może złożyć  w roku dwa projekty.  Na 2020 rok
miasto złożyło projekt  na ul. Dziewiarską i ul. Młodzieżową. Na 2021 wnioski będą składane w
sierpniu br.  
Radny Michał Trzoska zapytał czy któryś z projektów dostał dofinansowanie a miasto się z niego
wycofało.
Burmistrz  Miasta  Krzysztof  Kaliński poinformował,  że  w  2019  roku   miasto  otrzymało
dofinansowanie  na   ul. Bł. Bolesławy  Lament  i  ul.  Szmaragdową  oraz  na  drogi  dojazdowe  do
wiaduktu. 
Radny  Lech  Aniszewski  odniósł  się  do  Apelu  Rady  Miejskiej  w  sprawie  wolnych  środków
w Zakładzie Usług Komunalnych. 
Doprecyzował  pytanie , czy ZUK posiada wolne środki i czy zamierza je przelać na konto Urzędu
Miejskiego. Pytanie nie dotyczyło inwestycji jakie ZUK planuje wykonać ani kosztów jakie ponosi
z tego tytułu. 
Radna Zofia Kroc zapytała, czy miasto wiedziało o budowie oczyszczalni przez Agros Nova, gdy
Rada Miejska wyrażała zgodę na postawienie przez nich magazynu wysokopowierzchniowego. 
Radny Michał Terenowicz zapytał, czy we wszystkich jednostkach podległych miastu wystarczy
środków na wynagrodzenia i minimalne podwyżki wynagrodzeń.
Burmistrz Miasta Krzysztof  Kaliński stwierdził,  że Zakład Usług Komunalnych nie powinien
przelewać  żadnych  środków  na  konto  Urzędu  Miejskiego  w  Łowiczu.  Koszt  dokończenia
kanalizacji w ul. Czajki to 1 500 000 zł. Po przekazaniu środków do urzędu, miasto by musiało tę
inwestycję prowadzić. 
Poinformował,  że  o  budowie  oczyszczalni  prze  Agros  Nova  dowiedział  się  w  dniu  składania
wniosku o wydanie warunków środowiskowych. 
W żadnej jednostce podległej  miastu nie brakuje środków na wynagrodzenia oraz podwyżki do
najniższej krajowej pensji. 
Pan Janusz Michalak Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych wyjaśnił, że w Zakładzie Usług
Komunalnych  nie  ma  wolnych  środków  na  koncie.  Są  rezerwy  inwestycyjne  na  zaplanowane
zadania oraz środki obrotowe. 

Ad. 6
Sprawy różne- dyskusja.

Przewodniczący  Rady  Henryk  Zasępa  –  poinformował  że  do  Rady  Miejskiej  wpłynęły
następujące pisma:

1. Komendanta Powiatowego Policji - podziękowania za przekazanie środków na zakup no-
wych radiowozów.

2. Mieszkańców ul. Kresowej w sprawie budowy ulicy.

3. Fundacji Proximo Bono w  Łowiczu w sprawie używania poprawnie języka polskiego –
oferta szkolenia dla Radnych. 
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4. Klubu Seniora „Radość” w sprawie znacznego obniżenia środków finansowych w budże-
cie Miasta na 2020 rok  na działalność Klubu Seniora. 

5. Pismo Burmistrza w sprawie zabezpieczenia w budżecie  miasta na 2020 rok środków fi-
nansowych w dziale 750 rozdział 75075 promocja jednostek samorządu terytorialnego w §4210
kwoty 10 000 zł oraz w §4300 kwoty 80 000 zł w związku z zachowaniem utrzymania trwało-
ści wskaźników projektu „Folklor Łowicki – wdrożenie i promocja marki regionalnej Miasta
Łowicza -etap II”.

Radny Dariusz Dzik  nawiązał do pisma jakie przedstawiał na listopadowej Sesji Rady Miejskiej
Stowarzyszenia  „Rodak”.  Oprócz  prośby o  wsparcie  występowali  z  propozycją  nadania  nazwy
powstającego ronda przy ulicy Bolimowskiej. Zapytał jakie miasto ma propozycje w tym temacie.
Zapytał czy Stowarzyszenie „Rodak” i Klub Seniora „Radość” mógłby otrzymać na swoje potrzeby
lokal położony przy ul. 3 Maja.
Radny  Krzysztof  Janicki podziękował  Burmistrzowi  za  udzieloną  pomoc  dla  pogorzelców
z dzielnicy Górki.
Radny  Lech  Aniszewski nawiązał  do  sytuacji  związanej  z  Radną  Zofią  Wielemborek,  która
publicznie  na  Sesji  Rady  oskarżyła  go,  że  ją  pominął  jako  Przewodniczącą  Komisji  Budżetu
i Finansów dzwoniąc do niej na końcu. W tej sprawie przedstawił biling połączeń telefonicnych
wychodzących  w tym  dniu.  W  związku  z  tym  oczekuje  od  Radnej  Wielemborek  publicznych
przeprosin.  Nawiązał  do  artykułów  prasowych  i  komentarzy  osób,  które  obrzucały  go  błotem,
stwierdził,  że  jest  to  niegodziwe  zachowanie,  zaapelował  do  tych  osób  o  zaprzestanie  tego
procederu bo podejmie kroki prawne. 
Radna  Zofia  Wielemborek stwierdziła,  że  ona  nie  prowadzi  rejestru  rozmów  telefonicznych.
Radnego przeprosiła już na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów. Radny jest osoba publiczną
i musi się liczyć z komentarzami i opiniami mieszkańców. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz  poinformował że z Panem Dariuszem Mroczkiem Prezesem
Stowarzyszenia  „Rodak”  w  sprawie  lokalu  będzie  rozmawiał.  Miasto  jest  przychylne,  ale
propozycje tego lokalu należy przeanalizować. Na placu położonym przy ul. 3 Maja planowano
urządzić parking. Miasto nie ma jeszcze  propozycji na nazwę ronda. 
W  sprawie  udziału  Radnych  w  sprawie  budowy  oczyszczalni  przez  Maspex,  Burmistrz  jest
organem administracji samorządowej.
Radny Jakub Wolski środowisko „Łączy nas Łowicz” wielokrotnie używa języka, który uważa za
zły, obrażają publicznie. Zaapelował o zaprzestanie takiego traktowania.
Przyznał rację Radnemu Aniszewskiemu, istotnie został obrażony, a Radna Wielemborek kłamała
 do błędów należy się przyznawać.
Przeprosił  Zastępcę Burmistrza Bogusława Bończaka i  jego syna za to,  że na poprzedniej  sesji
zwrócił się do niego. 
Radna Zofia Kroc zapytała jakie organizacje otrzymały już siedziby i za jaką kwotę.
Czy  schronisko  otrzymało  już  środki  finansowe  na  remont  jaki  będzie  jego  zakres,  czy  są
przewidziane  boksy  dla  szczeniąt?  Zwróciła  uwagę  na  złe  oświetlenie  ulicy  Zduńskiej.
Co z kamienicami przy Zduńskiej 16 i 18?
Radna Wiesława Gębura przeprosiła Radnego Jakuba Wolskiego za nazwanie go „głupcem”.
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 Radny Krzysztof Olko stwierdził, że takie sprawy powinny być załatwiane w cztery oczy, a nie
roztrząsane na sesji. Była to jego zdaniem nieelegancka forma odwołania z funkcji Przewodniczącej
Komisji Radnej Zofii Wielemborek.  
Radny  Jakub  Wolski zapytał  jaka  jest  zdaniem  Radnego  Olko  elegancka  forma  odwołania.
Zapytał kiedy rozpoczną się prace w ul. Lokalnej. 
Rada przeznaczyła  środki w budżecie  na wynagrodzenia dla najniżej  zarabiających w Urzędzie
Miejskim. Miasto ogłasza co rusz to nowe nabory i konkursy  na pracowników. Czy to nie na ten
cel  zostaną  wydatkowane  przekazane  środki  finansowe.  Czy  konieczne  jest  zwiększanie
zatrudnienia
 w obecnej sytuacji. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz poprosił,  aby wszystkie pytania złożyć na piśmie wówczas
udzieli odpowiedzi w stosownym czasie.  
Radny  Michał  Terenowicz poruszył  sprawę  budowy  chodnika  w  ul.  Lipowej  i  Kwiatowej
o co wnioskował do budżetu miasta na 2020 rok. 
Należy podjąć działania kontrolne sprzedaży alkoholu w mieście  dla młodzieży i dzieci. 
Na ul. Kopernika należy zamontować dodatkową lampę na interwencję mieszkańca z tej ulicy. 
Nawiązał do  wszechobecnego hejtu, zaapelował o zaprzestania takiego działania.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – ponowił prośbę, aby wszystkie pytania złożyć na piśmie. 
Pani  Irena  Charążka  mieszkanka  Łowicza  merytorycznie  przedstawiła  temat  zagrożeń
wynikających z obecności planowanej oczyszczalni  ścieków w centrum miasta, w tym zagrożenia
biologicznego, wątpliwości co do utrzymania i monitoringu stanu wody w kanale Kostka, odniosła
się  także  do  zapisów  jednego  z  obowiązujących  miejskich  dokumentów,  gdzie  wyklucza  się
umieszczenie na terenie miejskiej zabudowy m.in. biogazowni – a taka instalacja przewidziana jest
w ramach planowanej oczyszczalni Agros Nova.
Pani Magdalena Drobnik Pudłowska  mieszkanka Łowicza  w uzupełnieniu zwróciła uwagę na
stan powietrza w mieście.   Wykazała zdziwienie że osiedle najbliżej położone Agros Nowa nie
zbiera podpisów pod petycją sprzeciwem wobec planów budowy oczyszczalni.
 Zakończyła  wypowiedź   mottem  cyt.  „  smród  nie  jest  definiowany  prawnie  i  nie  powoduje
uszczerbku na zdrowiu.”
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz wyjaśniał, że od momentu, gdy spółka wystąpiła do Urzędu
Miejskiego o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia, nie może
tej informacji upublicznić, do czasu umieszczenia stosownego ogłoszenia o wszczęciu postępowa-
nia na stronie internetowej miasta. Jak podkreślił, jest to postępowanie administracyjne, które on,
jako organ samorządu terytorialnego wydaje i z tego powodu nie może podejmować żadnych dzia-
łań niezgodnych z kodeksem postępowania administracyjnego. Burmistrz poinformował też, że pe-
tycja ze sprzeciwem wobec planów budowy oczyszczalni (344 podpisów) została uznana za stano-
wisko społeczeństwa, jednakże złożona została przed terminem ewentualnej procedury udziału spo-
łeczeństwa w ww. postępowaniu administracyjnym. Nie wykluczył, iż mieszkańcy będą włączeni
do tej procedury i będą mogli wnieść swoje uwagi.
Pan Jakub Wolski   podziękował  mieszkankom za merytoryczne przygotowanie się do tematu.
W akcję zbierania podpisów pod petycją włączyli się Radni Robert Wójcik i  Zofia Kroc.
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Radna Zofia Wielemborek  poinformowała, że w najbliższym czasie odbędzie się zebranie zarzą-
du osiedla i nie jest powiedziane  że zarząd osiedla Stefana Starzyńskiego nie będzie zbierał podpi-
sów pod petycją.
Radna Zofia Kroc – poinformowała, że  po bardzo spontanicznej akcji (przez półtora dnia )zebra-
no 344 podpisy, zarządy osiedla włączą się w  dalszą akcję zbierania podpisów.
Radny  Robert  Wójcik  – wobec  powyższego     należy  poczekać  do  wydania  decyzji
administracyjnej, dzisiejsze wystąpienia będą  dodatkową argumentacją dla Burmistrza  przed jej
wydaniem.
Pani Magdalena Drobnik Pudłowska stwierdziła, że już na etapie przekazania przez miasto dział-
ki na budowę magazynów dla  Maspexu  wiadomo było z ich ulotki- prospektu, że przewidują bu-
dowę oczyszczalni przyzakładowej. Jest to bardzo nowoczesny zakład , dziwnym wydaje się fakt że
Rada Miejska o tym nie wiedziała. 
Pan Jakub Wolski gdy Radni pytali Burmistrza dlaczego Łowicz buduje  tak drogą oczyszczalnię,
w Głownie wybudowano dużo tańszą, w odpowiedzi usłyszeli że  w Głownie  nie ma zakładów pro-
dukcyjnych. Jako Radny był przekonany że w Łowiczu budowana jest taka duża i droga oczysz-
czalnia ponieważ z niej będą korzystać duże zakłady takie jak Maspex. Na dzisiejszej sesji podano
informację że z miejskiej oczyszczalni będą korzystać okoliczne gminy, które otrzymały dofinanso-
wanie do budowy kanalizacji ale nie uczestniczą w kosztach budowy oczyszczalni. Dużym zasko-
czeniem dla Radnych była informacja o budowie oczyszczalni w centrum miasta przez Maspex. 
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa – poinformował , że Radni biorą czynny udział 
w spotkaniach z mieszkańcami w organizowanych przez Zarządy Osiedli w mieście. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zarządził przerwę do 19.00. 

Przerwa rozpoczęła się o godz. 18:08 i zakończyła o godzinie 19:02.
Po przerwie. 

Ad. 7
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu   Miasta  Łowicza  na  2020  rok  wraz
z autopoprawką - przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta

(stanowi załącznik)

W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział: Radna Zofia Wielemborek, Wiceprzewodniczący
Rady Miejskiej Marek Boroski, Radny Robert Wójcik, Radny Dariusz Dzik, Radna Zofia Kroc,
Radny Jacek Wiśniewski, Radny Krzysztof Olko, Radny Leszek Plichta, Radny Lech Aniszewski,
Radny  Paweł  Pięta,  Pan  Arkadiusz  Podsędek  Skarbnik  Miasta,  Pan  Grzegorz  Pełka  Naczelnik
Wydziały  Inwestycji  i  Remontów,  Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw
Komunalnych.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta Rady przedstawił Przewodniczący Komisji Michał
Terenowicz

15



Opinię Komisji Budżetu i Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Aniszewski
(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  Miasta  Łowicza  na  2020  rok  wraz
z autopoprawką.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”. 
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie:

Uchwałę Nr XX/180/2020

Ad. 8
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Zakład  Gospodarki
Mieszkaniowej  w  Łowiczu  kolejnych  umów  najmu  lub  dzierżawy  zawartych  na  czas
oznaczony  z  tymi  samymi  stronami,  których  przedmiotem  są  te  same  nieruchomości
znajdujące się w zasobach Gminy Miasta Łowicza, pozostające w administracji tej jednostki
organizacyjnej –  przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami,
Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.
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(stanowi załącznik)

W  dyskusji  nad  projektem  uchwały  wzięli  udział:  Radna  Zofia  Kroc,  Pani  Anna  Gajewska
Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.

Opinię  Komisji  Gospodarczej  i  Rozwoju  Miasta-  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Michał Terenowicz.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów-przedstawi Przewodniczący Komisji Radny Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zakład Gospodarki
Mieszkaniowej w Łowiczu kolejnych umów najmu lub dzierżawy zawartych na czas oznaczony
z tymi samymi stronami, których przedmiotem są te same nieruchomości znajdujące się w zasobach
Gminy Miasta Łowicza, pozostające w administracji tej jednostki organizacyjnej.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie 

Uchwałę Nr XX/181/2020
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Ad. 9
Projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia planu pracy  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej
w Łowiczu na 2020 rok – przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Janicki.

(stanowi załącznik)
Radni uwag, pytań nie zgłosili. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady
Miejskiej w Łowiczu na 2020 rok.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie.

Uchwałę Nr XX/182/2020

Ad. 10
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji-  przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej
w Łowiczu Henryk Zasępa.

(stanowi załącznik)
Radni uwag, pytań nie zgłosili. 
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Opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił Przewodniczący komisji Józef Szczepanik.
(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa stwierdził,  że  jest  kworum i  zaproponował
głosowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski nie brał udział w głosowaniu (nieobecny).
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska  podjęła
jednogłośnie.

Uchwałę Nr XX/183/2020

Ad. 11
Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Łowiczu i Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu na 2020 rok

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  poinformował,  że  w  planie  pracy  został
umieszczony w miesiącu lutym temat „Sprawozdanie z Karty Dużej i Rodziny i Karty Seniora za
2019  rok”.  Obecnie  po  zmianie  uchwały  w  sprawie  karty  dużej  rodziny  nie  ma  obowiązku
przedstawienia  Radzie  Miejskiej  sprawozdania  z  Karty  Dużej  Rodziny.  Zaproponował  aby ten
temat wykreślić.  
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Radny Lech Aniszewski poinformował, że posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów będzie w dniu
24 listopada 2020 roku, a nie jak planowano 23 ze względu na to, że  w tym dniu ma posiedzenie
Komisja Rewizyjna .

Radna Zofia Kroc poprosiła, żeby Komisja Gospodarcza i Rozwoju Miasta gdy będzie omawiała
temat schroniska  połączyła go z wizytacją.
 
Radny  Paweł  Pięta poinformował,  że  Komisja  Społeczna  posiedzenia  wyjazdowe  będzie
rozpoczynać o godzinie 13.00.

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa  zaproponował głosowanie planu pracy Rady
Miejskiej na 2020 rok z proponowaną przez niego  zmianą.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Plan pracy Rady Miejskiej w Łowiczu został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 12
Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej
Następna  sesja  Rady  Miejskiej  planowana  jest  w  dniu  27  lutego  2020r.  o  godz.  12.00
z następującym tematem:
1. Rozpatrzenie projektów uchwał.

Radny Jacek Wiśniewski złożył wniosek, żeby sesja rozpoczynała się o godzinie 14.00.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  zaproponował  głosowanie  wniosku
o rozpoczęcie Sesji Rady Miejskiej o godzinie 14.00.

12 „za”, 6 „przeciw”, 2 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa stwierdził, że Sesja Rady Miejskiej rozpocznie
się o godzinie 14.00

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Tadeusz  Żaczek  poinformował  o  planowanych
posiedzeniach Komisji:
10.02.2020 r. godz. 13.00 Komisja Rewizyjna
17.02.2020 r. godz. 15.00 Komisja Społeczna
18.02.2020 r godz. 14.00 Komisja Mieszkaniowa i Socjalna
19.02.2020 r. godz. 15.00 Komisja Gospodarcza i Rozwoju Miasta
20.02.2020 r. godz. 15.00 Komisja Budżetu i Finansów

Ad. 13
Przewodniczący Rady Henryk Zasępa podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady XX Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
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Protokołowały:

Jadwiga Kardjalik
Inspektor

Katarzyna Marczak
Inspektor

Przewodniczący Rady:

Henryk Zasępa
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